
PROTOKÓŁ XLVI 
z Sesji Rady Gminy Białogard 

29 grudnia 2017 r. 
 
    W posiedzeniu udział wzięło 13  członków Rady Gminy oraz 31 Sołtysów. 

   Posiedzenie odbyło się na sali konferencyjnej Urzędu Gminy Białogard w godzinach 10
00

 -

12
35

. 

   Posiedzeniu przewodniczył Pan Kazimierz Gregorczyk - Przewodniczący Rady Gminy, 

protokołowała Pani Joanna Czupreta – Inspektor ds. oświaty, kultury, kultury fizycznej  

i sportu oraz obsługi Rady Gminy. 

   Obrady XLVI Sesji Rady Gminy otworzył Pan Przewodniczący. Pan Gregorczyk powitał 

uczestników posiedzenia, a następnie przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu.  

Porządek obrad przedstawia się następująco : 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-stwierdzenie kworum, 

-przyjęcie porządku obrad, 

-przyjęcie protokołu z XLIV i XLV Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Podziękowania dla emerytowanych Rolników - mieszkańców Gminy Białogard, 

5. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2017 r, 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2017-2034, 

c) uchwalenia budżetu Gminy Białogard na rok 2018, 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2018-2034, 

e) zmieniająca uchwałę  Nr XLIV/271/2017 z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie uchwalenia  

Rocznego Programu Współpracy  z Organizacjami Pozarządowymi  oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność  pożytku  publicznego na rok 2018. 

f)  sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości niezabudowanej, 

oznaczonej geodezyjnie nr 149/6, położonej w obrębie ewidencyjnym Rzyszczewo 

g) sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości niezabudowanej, 

oznaczonej geodezyjnie nr 326, położonej w obrębie ewidencyjnym Buczek 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Zamknięcie XLIV Sesji Rady Gminy Białogard. 

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie uchwały w sprawie przekazania mienia komunalnego 

sołectwu Rychówko. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła zmianę porządku obrad. 

Po zmianie porządek przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-stwierdzenie kworum, 

-przyjęcie porządku obrad, 

-przyjęcie protokołu z XLIV i XLV Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  



Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Podziękowania dla emerytowanych Rolników - mieszkańców Gminy Białogard, 

5. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2017 r, 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2017-2034, 

c) uchwalenia budżetu Gminy Białogard na rok 2018, 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2018-2034, 

e) zmieniająca uchwałę  Nr XLIV/271/2017 z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie uchwalenia  

Rocznego Programu Współpracy  z Organizacjami Pozarządowymi  oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność  pożytku  publicznego na rok 2018. 

f)  sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości niezabudowanej, 

oznaczonej geodezyjnie nr 149/6, położonej w obrębie ewidencyjnym Rzyszczewo 

g) sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości niezabudowanej, 

oznaczonej geodezyjnie nr 326, położonej w obrębie ewidencyjnym Buczek, 

h) przekazania mienia komunalnego sołectwu Rychówko. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Zamknięcie XLVI Sesji Rady Gminy Białogard. 

   Do pełnego wyczerpania pierwszego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z XLIV 

i XLV Sesji Rady Gminy Białogard. Pan Przewodniczący ogłosił, że w związku z nie 

wniesieniem w terminie określonym Statutem Gminy Białogard - § 22 ust. 2 - do treści ww. 

Protokołu żadnych poprawek i uzupełnień - Rada protokół przyjęła.  

Ad. 2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał 

Rady Gminy. 

W tym punkcie Pan Jan Budzyński poinformował, że Stowarzyszenie Inicjatyw Społeczno-

Gospodarczych, środki wygospodarowane z bieżącej działalności są przeznaczane na bieżącą 

działalność, zauważył, że trzeba dbać o to, aby tworzone były nowe miejsca pracy i na tym 

powinno wszystkim samorządowcom zależeć. Różnie bywa ze składkami, Gmina Białogard 

do tej pory płaci składki do Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty i są to duże kwoty. 

 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż na dzisiejszą Sesję nie wpłynęły interpelacje  

i zapytania Radnych.  

Ad. 4.  Podziękowania dla emerytowanych Rolników - mieszkańców Gminy Białogard, 

Zaproszony został Pan Janusz Mazik, Pani Sekretarz Urzędu Gminy Białogard Alicja Kubiś 

przedstawiła historię Rodziny Pana Mazika. Następnie głos zabrała Pani Anna Rydzkowska 

Przewodnicząca Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej, która również podziękowała Panu  

J. Mazikowi oraz jego nieżyjącej małżonce Henryce za wkład w rozwój rolnictwa na terenie 

Gminy Białogard. Podziękowała następnie Gminie Białogard za współpracę zarówno  

w mediacjach pomiędzy rolnikami i kołami łowieckimi jak i szacowaniu strat na polach. 

 

Ad. 5. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

1) Pierwszym z rozpatrywanych projektów uchwał był projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie gminy na 2017 rok, zmiany przedstawiła Pani Skarbnik Izabela Czaplejewska. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 



 

2) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 

2015-2028, projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Izabela Czaplejewska 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie.   

 

2) Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białogard na rok 2018,  projekt 

uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Izabela Czaplejewska, odczytała treść uchwały, 

następnie omówiła dochody oraz szczegółowo przedstawiła wydatki budżetu gminy. Pan 

Kazimierz Chodynko spytał: jaka kwota zagwarantowana jest na działalność usługową  

w zakresie cmentarzy? Pani Skarbnik odpowiedziała, że musi to sprawdzić szczegółowo. 

Następnie Pan K. Chodynko spytał czy zaplanowany w budżecie świetlic jest remont 

schodów w świetlicy w Byszynie, oraz co kryje się w punkcie  wynagrodzenia i pochodne  

w budżecie kultury i sportu? Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to tylko plan w sytuacji 

gdyby trzeba było kogoś wynająć np. na umowę zlecenie. Jeśli chodzi o remont schodów to 

powinien wypowiedzieć się Pan Wójt. Pan Wójt odpowiedział, że środki zagwarantowane są 

na drobne remonty, jeśli wynikną dodatkowe remonty to będzie to decyzja komisji.  

Pan Bogdan Michaliszyn poprosił, aby uchwały szczególnie tak ważne jak budżet były 

przesyłane na adresy e-mail sołtysów. Następnie spytał czy środki na fundusz alkoholowy są 

środkami z roku 2018 czy jest tam już doliczona kwota która została z roku 2017? Pani 

Skarbnik odpowiedziała, że kwota planowana jest na podstawie zezwoleń, natomiast kwota 

która została z roku 2017 zostanie wprowadzona zmianą w budżecie. Pan Wójt powiedział, 

że wszyscy Sołtysi zostali zaproszeni na wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy gdzie 

mogli się zapoznać z budżetem oraz wziąć udział w dyskusji, na posiedzeniu pojawiło się 

tylko dwóch Sołtysów.  Przypomniał również, że w 2018 roku wprowadzony został fundusz 

sołecki, oraz rozpoczęto nowe inwestycje, które poprawią życie mieszkańców, duże nakłady 

przeznaczone będą na remonty dróg gminnych.  

Pan Damian Janusiak spytał o finansowanie podatków oraz diet sołtysów, dlaczego nie ma 

o tym mowy w przedstawionym budżecie? Pan Wójt odpowiedział, że takie zmiany mogą 

być wprowadzane w trakcie roku, decyzję  musi podjąć Rada Gminy. W budżecie 

zaplanowany jest powrót do wysokości diet Radnych z 2008 roku.  Pani Elżbieta 

Grygorcewicz- Cupał Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej zwróciła uwagę na 

wynagrodzenia pracownicze, powiedziała, że od 2012 roku w ośrodku nie było podwyżek, 

zaplanowane 4% zapewni jedynie podwyżki dla pracowników najmniej zarabiających, czyli 

wyrównanie do najniższego wynagrodzenia. Pracownicy szukają pracy ponieważ nie chcą 

pracować za najniższą krajową. Pan J. Budzyński odpowiedział, że ustalanie wynagrodzeń 

nie leży w kompetencjach Rady. Pani Kierownik odpowiedziała, że zdaje sobie z tego 

sprawę jednak to Rada ustala budżet w którym są środki na wynagrodzenia. Pan Wójt 

odpowiedział, że taka sama sytuacja dotyczy pracowników urzędu, nie tylko GOPS-u.  4% 

jest niewystarczające ale na tą chwilę budżet pozwala tylko na tyle podnieść pensje 

pracowników.  

Następnie Pan Przewodniczący odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą 

projektu budżetu Gminy Białogard na 2018 rok. 

Głosowanie: 



„za” – 12 

„wstrzymujący się” - 1 

 

4) Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 

2018-2034, projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Izabela Czaplejewska, odczytała 

objaśnienia do projektu. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 

 

5) Uchwała zmieniająca uchwałę  Nr XLIV/271/2017 z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie 

uchwalenia  Rocznego Programu Współpracy  z Organizacjami Pozarządowymi  oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność  pożytku  publicznego na rok 2018, Pani Karolina 

Dudkiewicz poinformowała, że zmiana dotyczy jedynie publikacji uchwały w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego, uchwała ta nie jest aktem prawa 

miejscowego i nie podlega publikacji. 

Głosowanie: 

„za” – 12 głosów 

„wstrzymujący się” - 1 głos 

 

6) Uchwałę w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej geodezyjnie nr 149/6, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Rzyszczewo, Pani Anna Michaliszyn poinformowała, że sprzedaż działki 

wymaga zgody Rady, projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Komunalnej. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 

 

7) Uchwałę w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej geodezyjnie nr 326, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Buczek, projekt uchwały przedstawiła Pani A. Michaliszyn, poinformowała, 

że jest to taka sama sytuacja jak przy działce w Rzyszczewie. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 

 

8) Uchwałę w sprawie przekazania mienia komunalnego sołectwu Rychówko. Pan 

Przewodniczący poinformował, że projekt dotyczy przekazania mieszkańcom miejscowości 

Sińce mienia komunalnego na potrzeby sołectwa 

Głosowanie: 

„za” – 12 głosów 

„wstrzymujący się” - 1 głos 

 

 

Ad. 8. Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na 

interpelacje i zapytania Radnych. 

  

Ad. 9. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  

Pan Przewodniczący poinformował, że wpłynęło pismo Pana Marcina Oborskiego dotyczące 

jego rezygnacji z funkcji delegata do SISG.  



Następnie poinformował, że Radny Pan Kazimierz Kwiatkowski przedłużył swój urlop od 

pracy Radnego do 30 czerwca 2018 r.  

Pani sekretarz poinformowała, że po rezygnacji Radnego z funkcji delegata do SISG należy 

podjąć uchwałę o odwołaniu Pana Oborskiego z funkcji delegata, taka uchwała zostanie 

przygotowana na następną sesję. 

Pan Przewodniczący i Pan Wójt złożyli wszystkim mieszkańcom życzenia noworoczne. 

Ad 10. Zamknięcie XLVI Sesji Rady Gminy Białogard. 

   Wobec wyczerpania wszystkich punktów XLVI Sesja Rady Gminy Białogard została 

zakończona. 

   Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Joanna Czupreta  


